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Chiritoiu: În a doua jumatate a anului o sa vedeti multe investigatii noi; mi-e greu

sa cred ca nu vor fi amenzi în acest an

Investigatiile declansate de Consiliul Concurentei înainte de  criza vor fi reluate si alte investigatii noi vor fi

lansate, astfel ca  este foarte posibil ca autoritatea de resort sa anunte mai multe amenzi  pâna la sfârsitul

anului, a declarat, joi, presedintele Consiliului  Concurentei, Bogdan Chiritoiu.

"În aceasta perioada nu am declansat investigatii, pentru ca asta ar fi  implicat inspectii, ceea ce ar fi fost dificil,

daca nu imposibil, în  perioada de distantare sociala, dar asteptati-va ca, odata ce lucrurile  se relaxeaza, lucrurile

pe care le-am fi început în aceasta perioada vor  fi demarate. Deci, ma astept ca în a doua jumatate a anului sa

vedeti  relativ multe investigatii noi si de asemenea o sa si finalizam  lucrurile care erau programate pentru a fi

finalizate în acest an si as  fi foarte surprins sa nu fie amenzi. Nu pot sti exact la ce concluzii  vom ajunge, dar,

stiind ce avem în pregatire, mi-e greu sa cred ca nu  vor fi amenzi în acest an", a afirmat Bogdan Chiritoiu, într-o 

conferinta de specialitate.

Acesta a enumerat domeniile în care autoritatea de concurenta are investigatii în desfasurare.

"Sunt lucrurile care erau planificate dinainte, sunt unele  (investigatii, n.r.) pe zona serviciilor financiare, deci

partea de  leasing si asigurari, e o investigatie mare pe piata lemnului,  licitatiile Romsilva, modul cum se

gestioneaza lemnul în România, mai e o  investigatie pe zona de distributie de gaze, o investigatie pe zona de 

bunuri de consum. Nu stim daca pâna la sfârsitul anului o sa reusim sa  iesim public, dar vom finaliza si o

investigatie pe piata pharma, legata  de comertul cu imunoglobuline", a afirmat Chiritoiu.

În ceea ce priveste perioada starii de urgenta, presedintele Consiliului  Concurentei a precizat ca una dintre

prioritatile institutiei a fost  monitorizarea preturilor.

"A doua prioritate a acestei perioade a fost monitorizarea preturilor.  Am fost foarte preocupati sa vedem cum

evolueaza preturile, atât la  produse medicale, unde au fost cresteri mari de pret, lucrurile s-au  îmbunatatit pe

masura ce a crescut cantitatea importata, atât de catre  actori privati, cât si de stat, în special prin Unifarm, si pe

masura ce  începe productia la nivel national de biocide sau de masti. Dar, la  începutul crizei, am avut o perioada

de preturi foarte mari, si aici am  încercat sa ne coordonam actiunea cu Autoritatea Nationala pentru  Protectia

Consumatorului, cu Politia Economica. N-am reusit sa eliminam  acest fenomen nociv al unor cresteri foarte mari

de pret, dar macar i-am  limitat amploarea si, pe masura ce productia a crescut, si aici  lucrurile par sa se

normalizeze", a precizat Bogdan Chiritoiu.

Şeful autoritatii de concurenta a apreciat ca sistemul de comert  alimentar a functionat mai bine decât era de

asteptat în perioada  crizei.

"Pe partea de comert alimentar, n-am vazut cresteri atât de mari de  pret. Au fost, evident, probleme în lantul de

aprovizionare. Au fost,  evident, produse care nu s-au gasit în cantitatile cerute, am vazut  anumite fluctuatii de

pret, dar, una peste alta, tot sistemul de retail a  functionat bine si trebuie sa le fim cu totii recunoscatori si celor 

din transport, si celor care au lucrat în magazine, si celor care au  lucrat în fabricile care produc si proceseaza

alimente în aceasta  perioada, trebuie sa le fim recunoscatori, pentru ca lucrurile au mers  mai bine decât era de

asteptat, data fiind amplitudinea socului", a  sustinut el.
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